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   Protokół Nr VII/19 

z   Sesji Rady Miejskiej w Iławie 

odbytej w dniu 25 marca 2019 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta  w Iławie 

 

VII Sesję Rady Miejskiej w Iławie odbyto w dniu 25 marca 2019 roku w sali konferencyjnej 

Urzędu Miasta w Iławie przy ulicy Niepodległości 13. Sesję rozpoczęto o godz.1400  a zakończono o 

godz.16.40. 

 

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Michał Młotek dokonał otwarcia VII Sesji. 

Serdecznie powitał wszystkich przybyłych na dzisiejsze obrady . 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 20 radnych, co stanowi 

quorum, przy którym może obradować Rada Miejska i podejmować prawomocne decyzje i 

uchwały. 

Do liczenia głosów wyznaczył Wiceprzewodniczącego Wojciecha Szymańskiego. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności kierowników wydziałów i jednostek organizacyjnych  

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

 

Ad.2. Przyjęcie porządku obrad  VII Sesji Rady Miejskiej w Iławie 

Radny Andrzej Rykaczewski zaproponował wprowadzenie projektu uchwały w sprawie: 

1) przebudowy pomnika i rewitalizacji otoczenia wokół pomnika na stadionie miejskim przy ul. 

Sienkiewicza w Iławie. 

Burmistrz Dawid Kopaczewski zaproponował wprowadzenie projektu uchwały w sprawie: 

2)  wyrażenia zgody na demontaż tablicy pamiątkowej na pomniku przy stadionie miejskim przy 

 ul. Sienkiewicza 

 

 Poddany pod głosowanie jawne wniosek o wprowadzenie do porządku projektu uchwały w 

sprawie przebudowy pomnika i rewitalizacji otoczenia wokół pomnika na stadionie miejskim 

przy ul. Sienkiewicza w Iławie  został przyjęty pozytywnie przy 17 głosach „za” i 3 „przeciw”. Skład 

rady 21. Obecnych 20 radnych. 
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Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie stanowi załącznik nr  4 do protokołu. 

 

  

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o wprowadzenie do porządku projektu uchwały w 

sprawie wyrażenie zgody na demontaż tablicy pamiątkowej na pomniku przy stadionie 

miejskim przy ul. Sienkiewicza  został przyjęty pozytywnie przy 11 głosach „za” i 9 „przeciw”. 

Skład rady 21. Obecnych 20 radnych. 

 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie stanowi załącznik nr  5 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie porządek obrad uwzględniający 

wprowadzone do niego poprawki, porządek został przyjęty pozytywnie jednomyślnie w 

następującym brzmieniu:    

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum . 

2. Ustalenie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu VI Sesji. 

4. Realizacja Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 2018 

roku oraz przeciwdziałania narkomanii (OPPUiPR). 

5. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 2018 roku (MOPS). 

6. Sprawozdanie z realizacji działań z zakresu wspierania rodziny w Gminie Miejskiej Iława oraz 

potrzeby w tym zakresie (MOPS). 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata 2019-2029, 

3) zmian w budżecie Miasta Iławy na 2019 rok, 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Iława do 

Zachodniomazurskiej Lokalnej Organizacji Turystycznej, 

5) zbycia prawa własności nieruchomości położonych przy ul. Królowej Jadwigi, 

6) zbycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Usługowej, 

7) dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej Iława, 

8) przebudowy pomnika i rewitalizacji otoczenia wokół pomnika na stadionie miejskim przy ul. 

Sienkiewicza w Iławie 

9) wyrażenie zgody na demontaż tablicy pamiątkowej na pomniku przy stadionie miejskim 

przy ul. Sienkiewicza 
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8. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta. 

9. Interpelacje i zapytania radnych (na piśmie- zgodnie z art.24 ust.3-7 z dnia 8 marca 1990 roku 

 o samorządzie gminnym). 

10. Wnioski mieszkańców Iławy. 

11.  Komunikaty i  oświadczenia. 

12.   Zamknięcie obrad  VII Sesji.  

 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie stanowi załącznik nr  6 do protokołu. 

 

 

Ad.3  Przyjęcie protokołu VI Sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Młotek poinformował, że w Biuletynie Informacji 

Publicznej opublikowano oraz wyłożono do wglądu w Biurze Rady Miejskiej protokół VI Sesji Rady 

Miejskiej w Iławie. Do chwili rozpoczęcia obrad, nikt nie złożył pisemnych uwag do powyższego 

protokołu, w związku z czym protokół uważa się za przyjęty.  

 

 

Ad.4. Realizacja Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w 2018 roku oraz przeciwdziałania narkomanii. 

 Przedmiotowy temat został przygotowany pisemnie i przekazany członkom komisji przed 

posiedzeniem. 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki  
 

Realizacja Miejskiego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 2018 
roku oraz przeciwdziałania narkomanii 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

 

 Rada Miejska w obecności 20 radnych przy 20 głosach ,,za” pozytywnie zaopiniowała 

informację: Realizacja Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

w 2018 roku oraz przeciwdziałania narkomanii. 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie stanowi załącznik nr  7 do protokołu. 

Informacja n temat: Realizacja Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w 2018 roku oraz przeciwdziałania narkomanii roku stanowi załącznik nr  8 do protokołu. 
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Ad.5. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 2018 roku. 

 

 Przedmiotowy temat został przygotowany pisemnie i przekazany członkom komisji przed 

posiedzeniem. 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki  
 

Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w 2018 roku 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

 

 Rada Miejska w obecności 20 radnych przy 20 głosach ,,za” pozytywnie  

zaopiniowała Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 2018 

roku. 

 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie stanowi załącznik nr 9  do protokołu. 

Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 2018 roku stanowi załącznik nr 10  
do protokołu 

 
Ad.6. Sprawozdanie z realizacji działań z zakresu wspierania rodziny w Gminie Miejskiej 

Iława oraz potrzeby w tym zakresie. 

 

 Przedmiotowy temat został przygotowany pisemnie i przekazany członkom komisji przed 

posiedzeniem. 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki  
 

Sprawozdanie z realizacji działań z zakresu 
wspierania rodziny w Gminie Miejskiej Iława oraz 
potrzeby w tym zakresie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

 

 Rada Miejska w obecności 20 radnych przy 20 głosach ,,za” pozytywnie  

zaopiniowała Sprawozdanie z realizacji działań z zakresu wspierania rodziny w Gminie 

Miejskiej Iława oraz potrzeby w tym zakresie. 
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Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie stanowi załącznik nr 11  do protokołu. 

Sprawozdanie z realizacji działań z zakresu wspierania rodziny w Gminie Miejskiej Iława oraz potrzeby 

w tym zakresie stanowi załącznik nr 12  do protokołu. 

 
 

Ad.7.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata 2019-2029, 

Przedmiotowy temat został przygotowany pisemnie i przekazany członkom komisji przed 

posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki  
 

zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Iławy na lata 2019-2029, 

 

pozytywnie         
za-5             

przeciw-2     

pozytywnie         
za-6             

przeciw-1   
 

pozytywnie 
jednogłośnie 

 

W dyskusji nad powyższym udział wzięli: 

Radny Andrzej Rykaczewski powiedział, że takie uchwały nie powinny być zblokowane. 

Przeniesienie niektórych kosztów jest oczywiste natomiast inne wątpliwe. Ciężko zaakceptować 

rezygnację (przesunięcie) środków z budowy ulicy Świerkowej i Sosnowej oraz Wodnej. 

Burmistrz Dawid Kopaczewski powiedział, że taka jest konstrukcja budżetu. Czy wątpliwości 

budzi droga w strefie? 

Radny Andrzej Rykaczewski powiedział, że chodzi o wprowadzanie nowych inwestycji w taki 

sposób. 

Burmistrz Dawid Kopaczewski powiedział, że wynika to z zobowiązań poprzedniego burmistrza, 

aby doprowadzić w strefie przemysłowej drogę do przedsiębiorców. Żadna z inwestycji nie wypada 

z budżetu jest tylko okrojona. Zmiany były omawiane na komisjach. Wprowadzona zostaje ulica 

Radomska, która była zobowiązaniem na 2019 rok.  

Radny Andrzej Rykaczewski powiedział, że jest 18 inwestycji rozpoczętych wpisanych w budżet. 

Radomska została dołożona, a stare są niezrealizowane. 

Burmistrz Dawid Kopaczewski powiedział, że wpłynął wniosek oburzonych mieszkańców, którzy 

mieli wcześniej obiecane. 12000 zł będzie przeznaczone na  wykonanie dokumentacji, realizacja w 

2020 roku. Dodatkowo wykonany będzie audyt stanu wszystkich dróg, na tej podstawie wykonany 



 6 

zostanie wspólnie harmonogram prac.  

Radny Andrzej Rykaczewski powiedział, że jest za realizacją ulicy Radomskiej. W budżecie jest 

18 ulic w realizacji.  

Burmistrz Dawid Kopaczewski powiedział, że wie. 

Radny Tomasz Woźniak powiedział, że ma zapewnienie, że ta inwestycja będzie realizowana 

zgodnie z harmonogramem przez 3 lata. 

  

Rada Miejska w obecności 20 radnych przy 15 głosach ,,za” i 5 „wstrzymujących” podjęła 

uchwałę w sprawie zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata 

2019-2029 

 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie stanowi załącznik nr 13  do protokołu. 

Uchwała Nr VII/67/19 w powyższej sprawie  stanowi załącznik nr  14 do protokołu 

 

 

2) zmian w budżecie Miasta Iławy na 2019 rok, 

Przedmiotowy temat został przygotowany pisemnie i przekazany członkom komisji przed 

posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki  
 

zmian w budżecie Miasta Iławy na 2019 rok 
pozytywnie         

za-5             
przeciw-2     

pozytywnie         
za-6             

przeciw-1   
 

pozytywnie 
jednogłośnie 

 

 Rada Miejska w obecności 20 radnych przy 17 głosach ,,za”, 1 „przeciwnym’ i 2 

„wstrzymujących” podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie Miasta Iławy na 2019 

rok. 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie stanowi załącznik nr  15 do protokołu. 

Uchwała Nr VII/68 /19 w powyższej sprawie  stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Iława do 

Zachodniomazurskiej Lokalnej Organizacji Turystycznej, 
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Przedmiotowy temat został przygotowany pisemnie i przekazany członkom komisji przed 

posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki  
 

zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia 
Gminy Miejskiej Iława do Zachodniomazurskiej 
Lokalnej Organizacji Turystycznej 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie 
jednogłośnie 

 

 Rada Miejska w obecności 20 radnych przy 20 głosach ,,za" podjęła zmieniającą uchwałę 

w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Iława do Zachodniomazurskiej Lokalnej Organizacji 

Turystycznej. 

 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie stanowi załącznik nr 17  do protokołu. 

Uchwała Nr VII/69 /19 w powyższej sprawie  stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

 

4) zbycia prawa własności nieruchomości położonych przy ul. Królowej 
Jadwigi, 

 

Przedmiotowy temat został przygotowany pisemnie i przekazany członkom komisji przed 

posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki  
 

zbycia prawa własności nieruchomości 
położonych przy ul. Królowej Jadwigi 

pozytywnie         
za-5             

przeciw-2     

pozytywnie         
za-5             

przeciw-1   
wstrzymujący- 1   

pozytywnie  
pod warunkiem 

służebności drogi        
za-6              

wstrzymujący- 1   
 

W dyskusji nad powyższym udział wzięli: 

Radny Ryszard Foryś powiedział, że działki powinny być sprzedawane przetargiem publicznym. 

Trzeba ujednolicić podawanie wymiarów działek w metrach kwadratowych lub w hektarach. 

Radny Tomasz Woźniak powiedział, że rozumie, że właściciele sami będą realizować 

inwestycję w drogę. 
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Burmistrz Dawid Kopaczewski powiedział, że droga może powstać tylko na gruncie miejskim. 

Radny Adam Żyliński powiedział, że trzeba zwrócić uwagę, na drogę, aby jej nie fundować. 

Burmistrz Dawid Kopaczewski powiedział, że postara się wprowadzić w akcie notarialnym 

zapis o służebności drogi. 

Radny Andrzej Rykaczewski zapytał, czy prawo nie zmusza miasta do wybudowania drogi? 

Burmistrz Dawid Kopaczewski powiedział, że w przypadku zaznaczenia służebności nie. 

 

 Rada Miejska w obecności 20 radnych przy 19 głosach ,,za” i 1 „wstrzymującym” 

podjęła uchwałę w sprawie zbycia prawa własności nieruchomości położonych przy ul. 

Królowej Jadwigi. 

 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie stanowi załącznik nr 19   do protokołu. 

Uchwała Nr VII/70 /19 w powyższej sprawie  stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

 

5) zbycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Usługowej, 
 

Przedmiotowy temat został przygotowany pisemnie i przekazany członkom komisji przed 

posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki  
 

zbycia prawa własności nieruchomości położonej 
przy ul. Usługowej 

pozytywnie         
za-5             

przeciw-2     

pozytywnie         
za-4             

przeciw-2   
wstrzymujący- 1   

pozytywnie         
za-5             

przeciw-1   
wstrzymujący- 1   

 

  

W dyskusji nad powyższym udział wzięli: 

Radny Andrzej Rykaczewski powiedział, że działka została wydzielona z większej działki. 

Wydzielenie spowodowało obniżenie jej wartości. Ubiegająca się firma dwa razy zwolniona 

była z podatku.  

Burmistrz Dawid Kopaczewski powiedział, że propozycja jest na wniosek przedsiębiorcy. 

Umorzenie podatku powstało z ważnych powodów podatnika. 

Radny Andrzej Rykaczewski powiedział, że po wydzieleniu działki należało zrobić przetarg. 
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Burmistrz Dawid Kopaczewski powiedział, że decyzja należy do rady. 

Radny Wojciech Szymański powiedział, że nie pamięta, aby na komisji była mowa o 

wydzieleniu działki. 

Burmistrz Dawid Kopaczewski powiedział, że do projektu dołączona jest mapka, z której 

wynika, że jest wydzielona z całości. 

Radny Wojciech Szymański powiedział, że zawsze można wydzieli małe działki niesamodzielne 

z większej działki i sprzedać bezprzetargowo.  

 Burmistrz Dawid Kopaczewski powiedział, że procedura przewiduje sprzedaż bezprzetargową 

na wniosek mieszkańca.  

Radny Adam Żyliński powiedział, że z przepisów prawa wynika, że działka nie może być 

samodzielną działką.  

Radny Stefan Hatała powiedział, żeby zaproponować wykupienie całej działki. 

Burmistrz Dawid Kopaczewski powiedział, że propozycja może być, ale realizowana jest wola 

mieszkańca. 

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że przy wyborach mieszkańcy mówili, żeby dbać o 

przedsiębiorców i rozwijać Iławę. Przedsiębiorca oferuje miejsca pracy.  

 

Rada Miejska w obecności 20 radnych przy 13 głosach ,,za”, 3 „przeciw” i 4 

„wstrzymujących” podjęła uchwałę w sprawie zbycia prawa własności nieruchomości 

położonej przy ul. Usługowej. 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie stanowi załącznik nr  21 do protokołu. 

Uchwała Nr VII/71/19 w powyższej sprawie  stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

 

6)  dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej Iława, 
 

Przedmiotowy temat został przygotowany pisemnie i przekazany członkom komisji przed 

posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki  
 

 
dzierżawy nieruchomości stanowiących własność 
Gminy Miejskiej Iława, 

 

pozytywnie 
jednogłośnie 

pozytywnie         
za-5              

wstrzymujące- 1   

pozytywnie 
jednogłośnie 
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W dyskusji nad powyższym udział wzięli: 

Radny Ryszard Foryś powiedział, że jest duża dysproporcja w stawkach podatku. 

Burmistrz Dawid Kopaczewski powiedział, że pracownicy przyglądają się temu. Działki mają różne 

przeznaczenie i stąd tez bywają różnice. Wydzierżawione działki nie generują kosztów 

jedynie zyski, nie trzeba dbać i pielęgnować.  

 
 

Rada Miejska w obecności 20 radnych przy 19 głosach ,,za” i 1 „przeciwnym” podjęła 

uchwałę w sprawie dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej 

Iława. 

 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie stanowi załącznik nr  23 do protokołu. 

Uchwała Nr VII/72 /19 w powyższej sprawie  stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

 

7) przebudowy pomnika i rewitalizacji otoczenia wokół pomnika na stadionie 

miejskim przy ul. Sienkiewicza w Iławie 

 

Przedmiotowy temat został przygotowany pisemnie i przekazany członkom komisji przed 

posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki  
 

przebudowy pomnika i rewitalizacji otoczenia 
wokół pomnika na stadionie miejskim przy ul. 
Sienkiewicza w Iławie 

 

pozytywnie z 
poprawkami         

za-4             
przeciw-1   

wstrzymujące- 2   

pozytywnie  z 
poprawkami       

za-3              
wstrzymujące- 4   

 

pozytywnie  z 
poprawkami       

za-3             
przeciw-3   

wstrzymujący- 1   
 

W dyskusji nad powyższym udział wzięli: 

Radny Andrzej Rykaczewski powiedział, że do pierwotnego projektu wprowadzono trzy zmiany. 

Nowa wersja ma je uwzględnione. 

Radna Ewa Jackowska poprosiła o odczytanie opinii burmistrza. 

Burmistrz Dawid Kopaczewski  odczytał opinię. 

Radny Andrzej Rykaczewski powiedział, że poprawiony projekt uwzględnia opinię burmistrza. 
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Radny Włodzimierz Ptasznik powiedział, że jasne jest usunięcie orła. Nie dopuszczalna jest 

przebudowa pomnika, który upamiętnia wydarzenia z wojny. Przedstawił opinię IPN dotyczącą 

obiektów historycznych, aby zostały zachowane ze względów historycznych.  

Radny Andrzej Rykaczewski powiedział, że pomnik nie ma 100 lat. Rosjanie go zniszczyli potem 

został odbudowany. Tablica upamiętniająca niepodległość Polski nie powinna znaleźć się na 

cmentarzu, można tam przenieść orła niemieckiego.  

Radny Dariusz Paczkowski powiedział, że pomnik ma 90 lat. Historia pomnika jest pogmatwana, 

natomiast tablica nie została odsłonięta do tej pory. 

Radny Adam Żyliński powiedział, że pomnik sięga upamiętnienia czasów Bismarcka i upamiętnia 

trzy wydarzenia. W mundurach niemieckich walczyło wielu Polaków. Przed I wojną stał tam 

żołnierz, zniszczyły go wojska Rosyjskie. W tej chwili pomnik jest zniszczony i przez to 

nieużyteczny. Obszar jest chroniony historycznie i taki musi pozostać. Ważne jest co stanie się 

dalej z tym pomnikiem. 

Radny Ryszard Foryś powiedział, że tablica jest od 4-5 miesięcy. Sprawę, którą rozpoczęła tamta 

rada trzeba dokończyć. Koszty to nie wszystko. Teraz ważne jest, aby zająć się orłem.  

Radny Adam Żyliński powiedział, że była koncepcja  utworzenia gablot, które opowiedzą całą 

historię pomnika. 

Radny Wojciech Szymański powiedział, że kwestia finansowa nie jest najważniejsza, styka się 

niemieckość i polskość. Można usunąć polską tablicę lub niemiecką gapę. Miejsce przypomina 

bardziej niemieckość nie polskość. Opowiada się za usunięciem niemieckiego symbolu. 

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że głos mieszkańców jest taki, aby zająć się sprawami 

gospodarki i miejscami pracy, a nie sprawami ideologicznymi. Zaproponowała przeznaczenie tych 

pieniędzy na poprawę stanu stadionu miejskiego.  

Radny Wojciech Szymański powiedział, że problem, tak czy inaczej,  należy rozwiązać. 

Radny Michał Kamiński powiedział, że orzeł nie jest symbolem polskim, ale nie chce, aby on 

dzielił mieszkańców. Zagłosuje za przeniesieniem tablicy, bez niszczenia jej. 

Radny Tomasz Sławiński powiedział, że proponowane jest przeniesienie tablicy, a nie odrzucenie. 

Radny Wojciech Szymański powiedział, że istotne jest pozbycie się jednego elementu. 

Radny Adam Żyliński powiedział, że nie jest ideologicznie zamieszany. 

Radny  Ryszard Foryś powiedział, że po zdjęciu tablicy pozostanie gapa i co dalej z nią? 

Radny Andrzej Rykaczewski powiedział, że rada zajmuje się wszystkimi tematami nie tylko 

gospodarczymi. Czy wyprowadzenie niepodległości na cmentarz jest właściwe? 

Radny Tomasz Sławiński powiedział, że przez 70 lat pomnik nikomu nie przeszkadzał. To 

przedstawiciele PiS zaproponowali umieszczenie tam tablicy. 
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Radna Ewa Jackowska  zapytała, czy radny Rykaczewski uczestniczył w samorządowych 

obchodach niepodległości 11 listopada? Radna nie widziała radnego. To na cmentarzu obchodzone 

są te uroczystości.  

Radny Andrzej Rykaczewski powiedział, że nie tylko w Iławie są organizowane takie uroczystości 

i jest to prywatna sprawa radnego. 

 

 Rada Miejska w obecności  20 radnych przy 9 głosach ,,za” i 11 „przeciw” nie podjęła 

uchwały w sprawie przebudowy pomnika i rewitalizacji otoczenia wokół pomnika na stadionie 

miejskim przy ul. Sienkiewicza w Iławie. 

 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie stanowi załącznik nr  25 do protokołu. 

Opinia burmistrza w powyższej sprawie stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

 

8) wyrażenie zgody na demontaż tablicy pamiątkowej na pomniku przy stadionie 

miejskim przy ul. Sienkiewicza 

 

Przedmiotowy temat został przygotowany pisemnie i przekazany członkom komisji przed 

posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

W dyskusji nad powyższym udział wzięli: 

Burmistrz Dawid Kopaczewski powiedział, że zgodnie z opinią IPN należy tablicę zdjąć. Do 

obecnego projektu uchwały zostało dopisane umieszczenie tablicy na ul. Wyszyńskiego. 

Radny Andrzej Rykaczewski  zapytał co się zmieniło, żeby projekt uchwały przegłosować. 

Radny Adam Żyliński powiedział, że tworzony jest precedens ponieważ projekt uchwały nie był 

omówiony na komisji. 

Przewodniczący Michał Młotek powiedział, że projekt omawiany był na komisjach w lutym. W 

treści projektu uchwały niewiele się zmieniło. 

Radny Ryszard Foryś powiedział, że podziela opinię radnego Żylińskiego, zapytał kto sfinansuje 

tablice w przypadku kiedy ona się zniszczy? 

Przewodniczący Michał Młotek powiedział, że na poprzedniej sesji w podobnym trybie 

głosowano nad projektem uchwały. Wówczas nikt nie miał wątpliwości. 

Radny Adam Żyliński powiedział, że jest przeciwny takim „wyrzutkom” na Sesji. 

Burmistrz Dawid Kopaczewski powiedział, że w poprzednim miesiącu projekt uchwały był  

procedowany na komisjach. Burmistrz wierzy, że tablica będzie odzyskana w całości. 
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 Radny Adam Żyliński powiedział, że komisje odbywają się przed posiedzeniem sesji, na 

ostatniej komisji uchwała nie była omawiana. 

 

 Rada Miejska w obecności 20 radnych przy 11 głosach ,,za” i 9 „ przeciw” podjęła uchwałę 

w sprawie wyrażenie zgody na demontaż tablicy pamiątkowej na pomniku przy stadionie 

miejskim przy ul. Sienkiewicza. 

  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie stanowi załącznik nr  27 do protokołu. 

Uchwała Nr VII/74/19 w powyższej sprawie  stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Przewodniczący Michał Młotek ogłosił 15 minut przerwy. 

 

Ad.8. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta. 

 

 Na podstawie § 25 ust. 1 pkt. 4) Załącznika nr 5 (Regulaminu Rady Miejskiej w Iławie) 

do Statutu Miasta Iławy, przedkładam sprawozdanie z międzysesyjnej działalności Burmistrza 

Miasta Iławy i Urzędu Miasta Iławy za okres 26.02.2019 – 20.03.2019. 

Burmistrz 

1. Zarządzie i Zgromadzeniu Związku Gmin "Jeziorak" 

2. spotkaniu z pracownikami urzędu w sprawie "projektów kanałowych" w nowej perspektywie 

RPO 

3. spotkaniu z Leszkiem Jankowskim z OPZZ Koło w Iławie 

4. spotkaniu z firmą brokerską Maxim Broker 

5. spotkaniu z Janem Kuleszą - synem Józefa Kuleszy - rzeźbiarza Warmii i Mazur 

6. spotkaniu ze Starostą Powiatu Iławskiego, Bartoszem Bielawskim oraz Romanem Żuralskim  

z Przychodzi „Rodzina” w sprawie opieki zdrowotnej 

7. spotkaniu z przedstawicielami firmy HAGS Poland w celu zapoznania  

z jej możliwościami inwestycyjnymi  

8. spotkaniu w sprawie nowej imprezy pn. "Złom Race" 

9. spotkaniu z przedstawicielem z firmy Galbet 

10. spotkaniu z Młodzieżową Orkiestrą Dętą w Iławie 

11. spotkaniu z przedstawicielem firmy ENERGA w sprawie współpracy przy postawieniu stacji 

ładowania pojazdów elektrycznych 
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12. spotkaniu z Anną Szymczak, prezes Iławskiego Przedsiębiorstwa Budowlanego oraz 

pracownikiem Wydziału Utrzymania Mienia Komunalnego 

13. Uroczystościach związanych z nadaniem sztandaru Szkoły Podstawowej  

nr 1 im. Mikołaja Kopernika w Iławie 

14. spotkaniu z Aleksandrą Grysz, iławianką oraz Miss Eath Poland 2018 

15. meczu piłki ręcznej Jeziorak Iława - AZS UMK Toruń 

16. akcji charytatywnej organizowanej przez UKS Mały Jeziorak dla Dominika Więcka 

17. Podsumowaniu Plebiscytu na Najpopularniejszego Sportowca 2018 roku według czytelników 

Gazety Iławskiej 

18. spotkaniu z przedstawicielem firmy REMBUD 

19. spotkaniu z dyrektorami szkół i przedszkoli iławskich 

20. spotkaniu dot. przedstawienia oferty kierowanej przez PSONI do osób niepełnosprawnych 

oraz zapoznania się z możliwościami lokalowymi i technicznymi CAL-u 

21. spotkaniu z prezesem Sądu Rejonowego w Iławie, Tytusem Szymankiem 

22. spotkaniu z przewodniczącą sejmiku warmińsko-mazurskiego, Bernadetą Hordejuk 

23. spotkaniu z przewodniczącą ZNP w Iławie, Iwoną Gawińską 

24. spotkaniu z przedstawicielami firmy Diesel-Service oraz Bogusławą Bandelewską  

z Ochrony Środowiska 

25. spotkaniu z Wójtem Gminy Iława, Krzysztofem Harmacińskim oraz właścicielami Ekomarin 

26. spotkaniu z Ewą Wiśniewską, Dyrektor Iławskiego Centrum Kultury oraz grupą mieszkańców 

 w sprawie nowego festiwalu w mieście 

27. spotkaniu w sprawie Stadionu Miejskiego z pracownikami Wydziału Planowania, Inwestycji  

i Monitoringu oraz Iławskiego Centrum Sportu, Turystyki i Rekreacji 

28. spotkaniu z przedstawicielami władz wszystkich samorządów będących członkami ZLOT-u 

29. spotkaniu z ekspertami w sprawie konsultacji dot. planowania przestrzennego 

30. spotkaniu z Anną Szymczak, prezes Iławskiego Przedsiębiorstwa Budowlanego 

31. spotkaniu z Ewą Wiśniewską, Dyrektor Iławskiego Centrum Kultury, w sprawie tegorocznej 

"Złotej Tarki" 

32. Sesji Młodzieżowej Rady Miasta Iławy 

33. spotkaniu z WMZPN w sprawie Ośrodka Piłkarskiego 

34. spotkaniu z mieszkańcami w sprawie wolnego handlu na murkach przy ul. Wiejskiej 

35. spotkaniu z mjr Adamem Trypuckim z WKU w Ostródzie 

36. spotkaniu z posłem Jackiem Protasem 

37. spotkaniu z przedstawicielami GDDKiA Oddział w Olsztynie  
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38. wizycie w Zakładzie Komunikacji Miejskiej 

39. spotkaniu w sprawie utworzenia muzeum 

40. spotkaniu z przedstawicielem firmy Szynaka Meble 

41. przeglądzie recytatorskim w Iławskim Centrum Kultury 

42. wizycie studyjnej ze Zdzisławem Wierzbowskim z Lubawskiego Przedsiębiorstwa 

Budowlanego 

43. spotkaniu z Michałem Wróblewskim, zwycięzcą okręgowego etapu Olimpiady Wiedzy o Polsce 

 i świecie współczesnym 

44. Walnym Zgromadzeniu ROD FADOM 

45. Walnym Zebraniu OSP Iława 

  

oraz licznych spotkaniach z mieszkankami i mieszkańcami miasta 

I Zastępca: 

1. spotkaniu ze Wspólnotą Mieszkaniową ul. Kościuszki 20a 

2. spotkaniu z pracownikami urzędu w sprawie "projektów kanałowych" w nowej perspektywie 

RPO 

3. spotkaniu ze Starostą Powiatu Iławskiego, Bartoszem Bielawskim oraz Romanem Żuralskim  

z Przychodni „Rodzina” w sprawie opieki zdrowotnej 

4. spotkaniu z Krzysztofem Bączkiem z formy Amex-Bączek 

5. spotkaniu z członkami Stowarzyszenia "Dzieci wojny" 

6. spotkaniu z Krzysztofem Panfilem, Kierownikiem OPPUiPR w sprawie wykorzystania 

pomieszczeń do realizacji projektu 

7. spotkaniu z Jadwigą Abramowicz ze Stowarzyszenia Iławskiego Klubu "Amazonek" 

8. Mszy w Kościele pw. Niepokalanego Poczęcia Najświętszej Marii Panny połączonej  

z poświęceniem sztandaru Szkoły Podstawowej nr 1 im. Mikołaja Kopernika  

9. spotkaniu z Joanną Bałyżyną w sprawie propozycji szkół pracy dot. opieki poszpitalnej 

dla seniorów oraz innych form aktywizacji seniorów 

10. spotkaniu z Wojciechem Żmudzińskim, Dyrektorem Iławskiego Centrum Sportu, Turystyki  

i Rekreacji dot. karetki wodnej 

11. spotkaniu z Michałem Wróblewskim z zespołu Iława Gospel Singers w sprawie współpracy 

12. spotkaniu z dyrektorami szkół i przedszkoli iławskich 

13. spotkaniu dot. przedstawienia oferty kierowanej przez PSONI do osób niepełnosprawnych 

oraz zapoznanie się z możliwościami lokalowymi i technicznymi CAL-u 
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14. spotkaniu z Martą Górną w sprawie działań na rzecz dzieci z autyzmem 

15. wizycie w Samorządowej Szkole Podstawowej nr 2 w Iławie wraz z Dyrektor Miejskiego 

Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli, Renatą Kamińską 

16. wizycie na Stadionie Miejskim w Iławie wraz z Dyrektorem Iławskiego Centrum Sportu, 

Turystyki 

 i Rekreacji, Wojciechem Żmudzińskim 

17. spotkaniu z Antonim Kwaśniewskim ze Stowarzyszenia "Dzieci wojny" 

18. spotkaniu w sprawie Stadionu Miejskiego z pracownikami Wydziału Planowania, Inwestycji  

i Monitoringu oraz Iławskiego Centrum Sportu, Turystyki i Rekreacji 

19. wizycie w Samorządowej Szkole Podstawowej nr 3 w Iławie wraz z Dyrektor Miejskiego 

Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli, Renatą Kamińską 

20. spotkaniu z ekspertami w sprawie konsultacji dot. planowania przestrzennego 

21. naradzie z Kierownikami Wydziałów Urzędu Miasta 

22. spotkaniu z Ewą Wiśniewską, Dyrektor Iławskiego Centrum Kultury w sprawie tegorocznej 

"Złotej Tarki" 

23. Podziękowaniach za Bieg Susz – Iława – “Zasuwaj” 

24. wizycie w Iławskich Wodociągach w sprawie zaopatrzenia w wodę oraz w sprawie Rodzinnych 

Ogrodów Działkowych 

25. spotkaniu z mieszkańcami w sprawie sprzedaży odręcznej na murkach  

przy ul. Wiejskiej 

26. spotkaniu z Grupą Prawną Togatus w sprawie obsługi kompleksowej urzędu 

27. spotkaniu z przedstawicielami firmy Radex oraz TOMBED 

28. wizycie w Zakładzie Komunikacji Miejskiej 

29. spotkaniu z dyrektorkami Szkoły Podstawowej nr 4 w Iławie 

30. spotkaniu z Małgorzatą Kalitowską z Powiatowego Inspektoratu Weterynarii w Iławie 

 w sprawie sprzedaży odręcznej 

31. spotkaniu z przedsiębiorcą, Andrzejem Dzieniszewskim w sprawie Cmentarza Komunalnego 

32. wizycie studyjnej we Zdzisławem Wierzbowskim z Lubawskiego Przedsiębiorstwa 

Budowlanego 

33. spotkaniu z Inspektorem Ochrony Danych Osobowych 

34. spotkaniu w sprawie utworzenia Ośrodka Piłkarskiego 

35. Zebraniu ROD Truskawka 

36. Walnym Zebraniu OSP 
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37. spotkaniu z prezesem Spółdzielni Mieszkaniowej PRACA, Zbigniewem Stachurskim w sprawie 

sprzedaży odręcznej przy ul. Wiejskiej 

38. wizycie w MOPSiK-u po przenosinach 

39. spotkaniu z p. Smolińską w sprawie podziękowań dla dyrektorów Szkoły Podstawowej 

 nr 5  

 

Sekretarz Miasta Iławy: 

1. Posiedzeniu Rady Fundacji Bezpieczeństwa Żeglugi i Ochrony Środowiska w Gdańsku 

2. spotkaniu dot. omówienia kierunków integracji i rozwoju transportu kolejowego na odcinku  

Malbork - Prabuty - Iława, z przedłużeniem dojazdu do Gdańska i Olsztyna, które odbyło  

się w Urzędzie i Gminy w Prabutach 

 

Wydział Komunikacji Społecznej 

1. Organizacją Lotniczej Majówki 2019, w tym: 

• prowadzenie kampanii promocyjnej imprezy na profilach Iławy oraz na portalu 

Infoiława 

• podpisanie zleceń na kampanie radiowe Lotniczej Majówki na ternie całego 

Województwa Warmińsko Mazurskiego oraz w miastach: Grudziądz, Elbląg, Toruń, 

Bydgoszcz, Trójmiasto w rozgłośniach -  Meloradio i Eska;  

• przygotowanie materiału promocyjnego imprezy w TVP3 Olsztyn oraz  

w bezpłatnym ogólnopolskim magazynie "Wiatr"- artykuł Miasto Iława. Przyjazny 

brzeg na skrzyżowaniu szlaków (targowe wydanie z bezpłatnym kolportażem 6000 

szt. na Targach Wiatr i Woda 2019) 

• przygotowanie pism do sponsorów  

• sporządzanie wniosku o patronat nad imprezą do Ministra Obrony Narodowej 

• organizacja noclegów dla pilotów i innych osób biorących udział w imprezie 

• opracowanie i montaż banerów reklamowych imprezy na terenie miasta (trzy 

przystanki ZKM, Dworzec PKP, rondo ul. Dąbrowskiego przy hotelu PORT 110) 

 

2. Ustalenie szczegółów zmiany oficjalnej strony internetowej Iławy z jednostkami i spółkami 

miejskimi i doprecyzowaniem potrzeb poszczególnych komórek w tym zakresie (zgodność  

z wymogami WCAG2, interoperacyjność, zabezpieczenia SSL). 
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3. Prowadzenie rozpoznań cenowych na gadżety promocyjne Iławy oraz na Lotniczą Majówkę 

2019 (przygotowanie dokumentacji związanej z procedurą udzielania zamówień; kontakt  

z wykonawcami w tym zakresie, przygotowanie projektów nadruku). 

4. Przygotowanie i udostępnienie dokumentacji związanej z powołaniem Rady Kobiet oraz 

Rady Seniorów w Iławie. 

5. Publikowanie na stronie internetowej oraz profilach oficjalnych Iławy materiałów na bieżąco 

spływających do Wydziału. 

6. Przygotowywanie odpowiedzi na bieżące zapytania od mediów lokalnych oraz pisma 

wpływające do Wydziału. 

7. Opracowanie i ogłoszenie konkursu ofert dla NGO w zakresie kultury.  

 

Wydział Utrzymania Mienia Komunalnego  

1. W dn. 05.03.2019 r. podpisano umowę na konserwację i remont pomostów w Iławie (most 

przez rzekę Iławkę przy kompleksie ścieżek pieszo-rowerowych, pomost przy Bulwarze 

Jana Pawła II na wysokości amfiteatru, pomost przy Bulwarze Jana Pawła II na wysokości 

Zespołu Szkół im. Konstytucji 3 Maja). 

Wartość zamówienia brutto: 58.948,40 zł 

Wykonawca: Firma Ogólnobudowlana „BUDIX” Dawid Szałkowski, ul. Wyszyńskiego 14,  

14-200 Iława 

2. W dn. 08.03.2019 r. podpisano umowę na utrzymanie czystości porządku na terenie miasta 

Iławy - PÓŁNOC. 

Wartość zamówienia brutto: 265.196,64 zł 

Wykonawca: WZUiPH „SPOMER” sp. z o.o., ul. Biskupska 7, 14-200 Iława 

 

3. W dn. 20.03.2019 r. podpisano umowę na wykonanie nasadzeń na terenie miasta Iławy  

(55 szt. drzew, pielęgnacja 18 miesięcy) 

Wartość zamówienia brutto: 20.260,80 zł 

Wykonawca: GREEN DECO sp. z o.o., ul. Szara 41, 80-116 Gdańsk 

 

Wydział Planowania, Inwestycji i Monitoringu 

1. W dn. 26.02.2019 r. została podpisana umowa z firmą budowlaną UNIB Daniel Wygonowski 

 na wykonanie robót budowlanych inwestycji pn. "Przebudowa budynku przy ul. Westerplatte  

5 na potrzeby żłobka".  

Termin wykonania robót budowlanych - do 15.10.2019 r.  
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Wartość umowy wynosi 1 143 17, 64 zł brutto. 

2. W dn. 27.02.2019 r. została podpisana umowa na pełnienie nadzoru inwestorskiego przy 

realizacji inwestycji pn. "Przebudowa budynku przy ul. Westerplatte 5 na potrzeby żłobka" 

 z Pracownią Projektową Dariusz Ogonowski.  

Wartość umowy to 21 525.00 zł brutto. 

3. W dn. 27.02.2019 r. Ministerstwo Pracy i Polityki Społecznej ogłosiło wyniki naboru wniosków  

do programu Maluch +. Gmina Miejska otrzymała dofinansowanie w kwocie, o którą 

wnioskowano tj. 589 140, 84 zł brutto. Podpisanie umowy planowane jest na kwiecień 2019. 

4. W dn. 28.02.2019 r. złożono do Warmińsko-Mazurskiego Wojewódzkiego Konserwatora 

Zabytków wniosek o udzielenie w roku 2019 dotacji celowej w kwocie 114 000 zł na 

wykonanie: dokumentacji budowlanej i konserwatorskiej obejmującej usunięcie przyczyn i 

skutków zawilgocenia piwnic oraz zewnętrznej strefy przyziemia ratusza w Iławie, wykonanie 

robót  

w zakresie hydroizolacji i konserwacji ścian piwnic ratusza. 

5. W dn. 07.03.2019 r. nastąpiło otwarcie ofert na zadanie budowa "Budowa drogi z 

uzbrojeniem  

w rejonie SSE - droga z płyt drogowych". Wpłynęły 4 oferty, z których najtańsza oferta to 

836.000 zł brutto. 

6. W dn. 11.03.2019 r. została podpisana umowa z firmą Yacht Hornet Rajmund na dostawę 

łodzi szkoleniowej dla szkoleń żeglarskich realizowanych w oparciu o Ekomarinę w Iławie w 

ramach projektu pn. "Rozwój zaplecza pozaszkolnych form żeglarskich". Termin dostawy 

sprzętu  

do 30.04.2020 r. Wartość umowy wynosi 100.000 zł brutto. 

 

Ośrodek Psychoedukacji, Profilaktyki, Uzależnień i Pomocy Rodzinie 

1. W okresie sprawozdawczym odbyły się:  

I. cztery posiedzenia Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie –  26.02.2019 r. oraz 05.03.,12.03. i 19.03.2019 r., 

II. jedno posiedzenie Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

– 06.03.2019 roku. 

 

2. Wydarzenia, które odbyły się w okresie sprawozdawczym: 

I. 28.02.2019 r. ogłoszono konkursu ofert na realizację zadań publicznych w zakresie 

profilaktyki i rozwiązywania problemów uzależnień oraz przeciwdziałania przemocy.  
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Do konkursu przystąpić mogą organizacje pozarządowe oraz podmioty wymienione  

w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego. Termin składania ofert  

– do 21.03.2019 r. 

II. 13.03.2019 r. w Centrum Aktywności Lokalnej odbyło się spotkanie informacyjne dla 

przedstawicieli organizacji pozarządowych z możliwością konsultacji ofert na realizację 

zadania publicznego do aktualnie ogłoszonych konkursów przez Burmistrza Miasta 

Iławy.  

III. 14.03.2019 r. ogłoszono wyniki konkursu w ramach Programu Osłonowego 

"Wspieranie jednostek samorządu terytorialnego w tworzeniu systemu 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie " edycja 2019. Gmina Miejska Iława w ramach 

konkursu otrzymała dotację w wysokości 29 tys. zł na realizację projektu pn. „Razem 

 a nie przeciw sobie”. Celem projektu jest poprawa, jakości i zwiększenie dostępności 

usług świadczonych na rzecz osób zagrożonych i doznających przemocy w rodzinie. 

Realizacja projektu rozpocznie się w maju i trwać będzie do grudnia 2019 r.  

IV. W ramach projektu "Aktywni Rodzice – Aktywne Dziecko" w okresie sprawozdawczym 

odbył się wyjazd integracyjny uczestników projektu oraz cykliczne zajęcia  

z Psychoedukacji dla dorosłych. Dzieci dwa razy w tygodniu (wtorek i czwartek) 

uczestniczyły w zajęciach z elementami socjoterapii oraz w profilaktyczno  

– wychowawczych. Projekt współfinansowany przez Unię Europejską ze środków 

Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Warmińsko – Mazurskiego na lata 2014-2020.  

V. W ramach działań profilaktyczno – wychowawczych w Ośrodku Psychoedukacji, 

przeprowadzono warsztaty dla dzieci i młodzieży z iławskich szkół: 

– "Słucham, myślę, rozumiem, czuje" – dwie grupy 6–latków z Przedszkola Miejskiego 

nr 3 w Iławie, 

– "Jedno życie – Jedna szansa" – osiem klas / VI-VIII/ w Szkole Podstawowej  

nr 4 w Iławie 

 

Iławskie Centrum Sportu, Turystyki i Rekreacji 

• 27.02.2019 r. – Siedemnasty turniej w ramach rozgrywek Iławskiej Ligi Tenisa Stołowego 

Sezon 2017/2018 

Miejsce: sala sportowa przy ul. Asnyka 3B 

• 02.02.2019 r. – Mecz II ligi piłki ręcznej mężczyzn ITS Jeziorak Iława – AZS UMK Toruń 

Miejsce: Hala Sportowo - Widowiskowa 
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• 03.02.2019 r. – Charytatywny Turniej Piłki Nożnej Na Rzecz Dominika Więcka (organizator 

główny: Tomasz Zakierski, UKS Mały Jeziorak Iława) 

Miejsce: Hala Sportowo - Widowiskowa 

• 03.02.2019 r. – Liga Wojewódzka w Koszykówce Chłopców U-16, mecz SSP Orka 

Basketball Iława – UKS Trójeczka Olsztyn 

Miejsce: Hala Sportowo - Widowiskowa 

• 06.02.2019 r. – Eliminacje miejskie XIX edycji Turnieju Piłki Nożnej "Z Podwórka na 

Stadion  

o Puchar Tymbarku" 

Miejsce: Stadion Miejski, boisko ze sztuczną nawierzchnią 

• 06.02.2019 r. – Osiemnasty turniej w ramach rozgrywek Iławskiej Ligi Tenisa Stołowego 

Sezon 2017/2018 

Miejsce: sala sportowa przy ul. Asnyka 3B 

• 08.02.2019 r. – Eliminacje powiatowe XIX edycji Turnieju Piłki Nożnej "Z Podwórka na 

Stadion o Puchar Tymbarku" 

Miejsce: Stadion Miejski, boisko ze sztuczną nawierzchnią 

• 09.02.2019 r. – Mistrzostwa Poczty Polskiej w Piątkach Piłkarskich 

Miejsce: Hala Sportowo - Widowiskowa 

• 13.02.2019 r. – Dziewiętnasty turniej w ramach rozgrywek Iławskiej Ligi Tenisa Stołowego 

Sezon 2017/2018 

Miejsce: sala sportowa przy ul. Asnyka 3B 

• 16.02.2019 r. – Turniej Piłki Ręcznej Chłopców (organizator główny: sekcja piłki ręcznej ITS 

Jeziorak Iława) 

• 16.02.2019 r. - Mecz II ligi piłki ręcznej mężczyzn ITS Jeziorak Iława – KPR Gryfino 

Miejsce: Hala Sportowo - Widowiskowa 

• 17.02.2019 r. – Turniej Halowej Piłki Nożnej O Puchar Wiosny 

Miejsce: Hala Sportowo - Widowiskowa 

• 20.02.2019 r. – Dwudziesty turniej w ramach rozgrywek Iławskiej Ligi Tenisa Stołowego 

Sezon 2017/2018 

Miejsce: sala sportowa przy ul. Asnyka 3B 

 

 

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 
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Działania w Młodzieżowym Klubie Integracji Społecznej - CAL: 

1. Prace organizacyjne związane ze zmianą siedziby MKIS.  

2. Warsztaty rękodzieła artystycznego - manualna terapia zajęciowa i rozwój umiejętności 

motorycznych.  

3. "Nie bądź ofiarą" - zajęcia rekreacyjno-sportowe z elementami samoobrony - profilaktyka 

zachowań ryzykownych wśród młodzieży.  

4. Warsztaty sportowego strzelectwa laserowego - rozwój nowych zainteresowań młodzieży.  

5. Zajęcia dziennikarskie - tworzenie gazetki ściennej "CALineczka".  

6. Zajęcia wokalno-muzyczne - rozwój umiejętności i zainteresowań młodzieży. 

7. Przygotowanie do egzaminów szkolnych, pomoc w nauce.  

 

Działalność Domu Dziennego Pobytu 

1. Wyjazd z pensjonariuszami do Olsztynka na zabawę karnawałową organizowaną przez 

seniorów z Dziennego Domu Senior plus z Olsztynka.   

2. Wzięcie udziału z seniorami w Balu Karnawałowym organizowanym przez mieszkańców 

Domu Pomocy Społecznej z Iławy.  

3. Zabawa Karnawałowa organizowana dla seniorów z Domu Dziennego Pobytu z Iławy i 

gości zaproszonych z Klubu Seniora z Laseczna, Klubu Seniora z Ławic oraz mieszkańców 

Domu Pomocy Społecznej z Iławy. 

4. W Budynku Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iławie odbyło się uroczyste 

spotkanie z okazji Dnia Kobiet. W spotkaniu w roli głównej uczestniczyły kobiety, ale obecni 

byli też panowie – członkowie Domu Dziennego Pobytu. 

 

Iławskie Centrum Kultury 

1. W 03.03.2019 r. w Kinoteatrze "Pasja" miała miejsce projekcja następujących filmów  

dla dzieci p.n "Kultowe bajki": 

• "Reksio Sportowiec" 

• "Porwanie Baltazara Gąbki" 

• "Bolek i Lolek" 

• "Miś Kudłatek" 

2. W dn. 09.03.2019 r. w Kinoteatrze "Pasja" odbył się koncert "Tribute to Louis Armstrong", 

podczas którego wystąpił artysta z Florydy, Troy Satchmo Anderson z zespołem polskich 
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jazzowych muzyków. Przy fortepianie zagrał Dariusz Janus, na perkusji Marcin 

Piszczorewicz oraz Jacek Kaliszewski na kontrabasie.  

3. W dn. 08 marca 2019 r. w Miejskiej Bibliotece Publicznej w Iławie odbył się wernisaż 

wystawy, na której zostały zaprezentowane prace uczestników zajęć fotograficznych 

Iławskiego Centrum Kultury oraz artysty Karola Ziemowita Buda.  

4. W dn. 18.03.2019 r. w Kinoteatrze "Pasja" w ramach cyklu Teatralne Poniedziałki odbył się 

spektakl "Jak się Pan czuje doktorze" w wykonaniu Jerzego Grabowskiego, Sotery Knapik  

i Janusza Kiełkiewicza. Scenariusz i reżyseria - Jerzy Majda.  

 

Miejska Biblioteka Publiczna 

• 28.02.2019 r. – II Forum Bibliotek Powiatowych – „Działalność Miejskiej Biblioteki 

Publicznej  

w Iławie na rzecz bibliotek publicznych w powiecie - przykłady współpracy” – prezentacja 

 - 43 osoby 

Miejsce: WBP Olsztyn  

• 01.03.2019 r. – Lekcja biblioteczna „Książka moim przyjacielem” – 18 osób 

Miejsce: Filia Nr 2 

• 01.03.2019 r. – Język niemiecki grupa początkująca – 9 osób 

Miejsce: Pracownia Komputerowa 

• 01.03.2019 r. – Spotkanie Polskiego Koła Filatelistów – 5 osób 

Miejsce: Pracownia Komputerowa 

• 02.03.2019 r. – Iławski Klub Szachowy „Fart”– 10 osób 

Miejsce: Pracownia Komputerowa 

• 04.03.2019 r. – „Refleksja. Krótki metraż” – Powody i skutki”– 11 osób 

Miejsce: Czytelnia Ogólna 

• 05.03.2019 r. – Lekcja biblioteczna – „Książka moim przyjacielem” – 25 osób 

Miejsce: Oddział dla Dzieci 

• 08.03.2019 r.  -  Język niemiecki grupa początkująca – 7 osób 

Miejsce: Pracownia Komputerowa 

• 08.03.2019 r. – Dyskusyjny Klub Książki dla dzieci – 7 osób 

Miejsce: Biblioteka Powiatowa 

• 08.03.2019 r. – Wernisaż wystawy „Piękna” – 48 osób 

Miejsce: MBP 
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• 08.03.2019 r. – Spotkanie autorskie z Sylwią Kubryńską – 30 osób 

Miejsce: Wypożyczalnia dla Dorosłych 

• 08.03.2019 r. – Dzień Kobiet w bibliotece – 46 osób 

Miejsce: Filia Nr 2 

• 09.03.2019 r. – Iławski Klub Szachowy „Fart”– 12 osób 

Miejsce: Pracownia Komputerowa 

• 13.03.2019 r. – Wycieczka dzieci z Radomna –  „Biblioteka miejsce, gdzie mieszka 

wyobraźnia” - 25 osób 

Miejsce: Oddział dla Dzieci 

• 13.03.2019 r.  – Głośne czytanie – 60 osób 

Miejsce: Samorządowe Przedszkole Nr 4  

• 15.03.2019 r.  – Język niemiecki dla początkujących – 7 osób 

Miejsce: Pracownia Komputerowa 

• 15.03.2019 r.  – Spotkanie autorskie – Wojciech Górecki – 20 osób 

Miejsce: Czytelnia Ogólna 

• 16.03.2019 r.  – Iławski Klub Szachowy „Fart” – 10 osób 

Miejsce: Pracownia Komputerowa 

• 19.03.2019 r. – Dyskusyjny Klub Książki – Zakład Karny „Obrażenia. Pobici z Polską” – 6 

osób 

Miejsce: Dyrektor 

• 19.03.2019 r. – Dyskusyjny Klub Książki „Mur. 12 kawałków o Berlinie" - 10 osób 

Miejsce: Wypożyczalnia dla Dorosłych 

• 20.03.2019 r. – Lekcja biblioteczna – „Ciekawi i dociekliwi” – 12 osób – uczniowie klasy 

 I SP w Wikielcu 

Miejsce: Oddział dla Dzieci 

• 20.03.2019 r. – Spotkanie z bajką -  

Miejsce: Przedszkole Nr 2 

• 21.03.2019 r. – Klub Mam i Malucha -  

Miejsce: Oddział dla Dzieci 

 

Wystawy: „Ptaki Polski”, „8 marca”, „Piękna”  
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Ponadto przeprowadzono 16 warsztatów z obsługi komputera, w których wzięło udział 47 osób oraz 

zajęcia z języka angielskiego i niemieckiego, w których uczestniczyły 759 osób.  

 

Ogółem w okresie sprawozdawczym w Miejskiej Bibliotece Publicznej odbyły się 37 działań.  

We wszystkich formach uczestniczyło 873 osoby 

 

 

Iławskie Wodociągi 

1. Trwa realizacja zadania w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko  

pn. "Budowa wiaty do składowania wysuszonych w słonecznej suszarni osadów 

pościelowych na oczyszczalni ścieków". Planowany termin zakończenia to 31 grudzień 

2019 r. 

2. Wykonano wymianę korpusu i wirnika pompy FLYGT na terenie Pompowi Centralnej w 

Iławie. 

3. Dokonano wymiany promienników UV i niezbędnych materiałów oraz serwis lampy UV 

Trojan Swift SC30 na Stacji Uzdatniania Wody w Iławie. 

4. Wykonano przebudowę wentylacji mechanicznej hali pomp na terenie Pompowni 

Centralnej 

w Iławie. 

5. Wykonano przebudowy przepompowni ścieków na ulicy Mickiewicza, Kętrzyńskiej, 

Niepodległości, Piaskowej, Wodnej. 

 

W dyskusji na powyższy temat udział wzięli: 

Radny Dariusz Rozborski  zapytał o spotkanie z przedstawicielami HGS i GDD w Olsztynie? 

Burmistrz Dawid Kopaczewski powiedział, że spotkanie z HGS Polska dotyczyło możliwości 

inwestowania w Iławie, firma zajmuje się produkcją zabawek, wyposażaniem placów zabaw. Firma 

przedstawiła swoją ofertę w związku z planowanym placem zabaw na ul. Szeptyckiego. Spotkanie 

w Olsztynie razem z IPB dotyczyło rozwiązań drogowych przy zabudowie nowej działki. 

Radny Dariusz Rozborski  zapytał o spotkania w sprawie S-5. 

Burmistrz Dawid Kopaczewski powiedział, że GDDiA i Ministerstwo mają drogę uwzględnioną w 

planach. Padło zapewnienie, że w tym roku zostaną przekazane środki na wykonanie 

dokumentacji. Spotkanie było z posłem Jackiem Protasem, który zapewnił, że wystosuje pismo z 

zapytaniem o możliwość spotkania w Warszawie z udziałem lokalnych samorządów.  
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Przewodniczący Rady Michał Młotek powiedział, że pojawiła się koncepcja, aby spotkanie odbyło 

się w Iławie. Plany obejmują południową obwodnicę Iławy.  

Radna Elżbieta Prasek  zapytała o spotkanie z przedstawicielami firmy ENERGA ws. powstania 

stacji ładowania pojazdów.  

Burmistrz Dawid Kopaczewski powiedział, że obecnie jest etap analizowania umowy dotyczący 

powstania stacji oraz wyznaczenia miejsc np. przy basenie.  

Radna Ewa Jackowska  zapytała o spotkanie z dyrektorami szkół i przedszkoli. Czy celem 

spotkania było omówienie strajku?  

Zastępca Burmistrza Dorota Kamińska powiedziała, że spotkania dotyczyły sytuacji arkusza i  

zapewnienia zatrudnienia nauczycielom oraz dotyczyło problemu w związku z akcją protestacyjną. 

Szkoły zostaną równomiernie obciążone klasami, co zabezpieczy przed dwuzmianowością. Być 

może jeden nauczyciel skorzysta z wcześniejszego przejścia na emeryturę. W planie są trzy urlopy 

zdrowotne i 4 emerytury. Ogólnie 10 osób może skorzystać z emerytury, ale nie musi. Nie wszyscy 

nauczyciele zachowają pracę. 

Radna Ewa Jackowska  zapytała ilu nauczycieli straci pracę? 

Zastępca Burmistrza Dorota Kamińska powiedziała, że jedna z osób zatrudnionych na czas 

nieokreślony. 

Radna Ewa Jackowska zapytała o nauczycieli zatrudnionych na czas określony? 

Zastępca Burmistrza Dorota Kamińska powiedziała, że do czasu konkursu na dyrektorów będą 

istniały wakaty. Część nauczycieli dostała pracę w innych szkołach np. powiatowych. Grupa 

nauczycieli, która zadeklarowała gotowość do strajku jest bardzo duża. najniższy odsetek to- 83%. 

Sytuacja wyjaśni się do 29 marca. Potrzebny jest czas na wdrożenie planu kryzysowego, aby 

zabezpieczyć egzaminy gimnazjalne oraz zapewnić opiekę dzieciom.  

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że jest zaniepokojona tym stanem, ponieważ nie będzie 

realizowany program. 

Zastępca Burmistrza Dorota Kamińska powiedziała, że w takich sytuacjach wydłużany jest rok 

szkolny.  

Radna Elżbieta Prasek powiedziała, że jest cykl edukacyjny. Program można uzupełnić w 

kolejnym roku. 

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że dzieci z klas III podstawowych idą do IV, gdzie jest 

zupełnie inny program.  

Radna Elżbieta Prasek powiedziała, że program szkolny jest przeładowany. Na tabliczkę 

mnożenia nauczyciel ma 3-4 lekcje. Niektóre dzieci sobie nie radzą. Należy też podnieść autorytet 

nauczyciela. 
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Zastępca Burmistrza Dorota Kamińska powiedziała, że  na luki programowe dziecka obowiązek 

reakcji ma nauczyciel i szkoła.  

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że nadrabianie luk jest pracochłonne. Czy generowane będą 

koszty? 

Zastępca Burmistrza Dorota Kamińska powiedziała, że  za strajk nauczyciele nie będą mieli 

zapłacone. Potrącenie z tytułu strajku to 600-800 zł brutto tygodniowo. Na autorytet trzeba 

zapracować nauczyciele też. 

Radny Dariusz Rozborski  zapytał o spotkanie z  brokerem oraz z firmą Radex. 

Burmistrz Dawid Kopaczewski powiedział, że firma przedstawiła swoją ofertą ubezpieczeniową. 

Zastępca Burmistrza Dorota Kamińska powiedziała, że spotkanie z firmą Radex dotyczyło nowej 

drogi. Firmy przedstawiły swoje wydatki.  

Radny Dariusz Rozborski  zapytał ile firmy zatrudniają ludzi z Iławy, czy tylko z zagranicy. 

Zastępca Burmistrza Dorota Kamińska powiedziała, że nie ma takich danych. 

Radny Ryszard Foryś  zapytał o udział burmistrza w walnym zgromadzenie OSP i czy realizowane 

są zalecenia z kontroli Komisji Rewizyjnej? 

Burmistrz Dawid Kopaczewski powiedział, że zalecenia są analizowane. Na początku kwietnia 

odbędzie się spotkanie, na którym zostaną omówione zalecenia. 

 

 

Ad.9. Interpelacje i zapytania radnych (na piśmie- zgodnie zart. 24 ust. 3-7 z dnia 8 marca 

1990 roku o  samorządzie gminnym). 

Przewodniczący Rady Michał Młotek odczytał tematy interpelacji, które wpłynęły w czasie: 

od 25 lutego do 25 marca. Wpłynęły 3 interpelacje i zapytania radnych. 

 Radna Annna Pogodowska złożyła interpelację ws:  

- remontu drogi Rolnej 

  Radny Andrzej Rykaczewski założył  interpelację ws: 

- powołania rady kobiet i szczególnej ich sytuacji  

- zakupionych przez miasto projektów na budowę dróg i ulic w Iławie w latach 2015- 2019 

 

 Treść interpelacji i zapytań wraz z udzielonymi odpowiedziami zamieszczana jest w 

Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej miasta. 

 

W dyskusji nad powyższym udział wzięli: 
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Ad.10. Wnioski mieszkańców Iławy. 

Przewodniczący Rady Michał Młotek powiedział, że do Biura Rady Miejskiej w terminie, o którym 

mowa w Statucie Miasta Iławy  nie wpłynęły   wnioski. 

 

Ad.11. Komunikaty i oświadczenia. 

Rady Dariusz Rozborski powiedział, że przygotował  prezent dla burmistrza i jego zastępcy. 

Dokonał wręczenia. 

Zastępca Burmistrza Dorota Kamińska powiedziała, że szkoda, że radny przeprasza tylko w 

kuluarach, a publicznie wręcza kąśliwe prezenty. Artykuł 13 przeczytała. Słowo przepraszam, które 

padło w gabinecie szkoda, że nie padło w przestrzeni publicznej.  

Rady Dariusz Rozborski powiedział, że na sesji wszystkich przeprosił w momencie pisemka od 

SLD. Tylko nie przeprosił tych co go obrażali. 

Przewodniczący Rady Michał Młotek powiedział, że słyszał. 

Burmistrz Dawid Kopaczewski powiedział, że na zarządzie ZLOT-u złożył zaproszenie o 

uczestnictwo przedstawiciela ZLOT w obradach komisji RM, aby zarząd przedstawił swoją 

działalność. Zapytał czy radni są zainteresowani takim spotkaniem np. w kwietniu. 

Przewodniczący Rady Michał Młotek powiedział, że wspólne spotkanie popołudniu będzie jak 

najbardziej wskazane. Powiedział, że pojawiło się zaproszenie na 11 kwietnia w firmie Szynaka w 

Iławie na ul. Lubawskiej. Przypomniał o konieczności składania oświadczeń majątkowych do końca 

kwietnia. Poprosił o dokładne deklaracje. 

Radna Elżbieta Prasek  wypowiedź poza mikrofonem. 

Przewodniczący Rady Michał Młotek powiedział, że pytanie jest zasadne. Zapytał, czy data 29 

kwietnia na sesję, odpowiada wszystkim, jeżeli tak to data ta pozostaje. 

 

Ad.12. Zamknięcie obrad  VII Sesji. 

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Młotek - wobec zrealizowania porządku obrad o 

godzinie  16:20  zamknął sesję i podziękował za przybycie. 

 

Szczegółowy przebieg obrad zawiera nagranie audio-video. 

 

     Protokołowała  Inspektor                                               Przewodniczący Rady Miejskiej 

              Jolanta Kultys                                                                     Michał Młotek 


